
 

 

Türkiye-Çekya Yuvarlak Masa Toplantısı 

21 Ekim 2022, İstanbul 

 

Çekya Sanayi ve Ticaret Bakanı Sn. Jozef Sikela (Yosef Sikela), 

Bakan Yardımcısı Sn. Petr Třešňák (Petr Çeşniyak), 

Ankara Büyükelçisi Sn. Pavel Vacek (Pavel Vaçek), 

İş Konseyi Başkanımız Sn. Ali Yüce, 

Çekya Ticaret Odası Bşk. Sn. Vladimir Dlouhy (Vladimir 

Dloyhe), 

İstanbul Başkonsolosu Sn. Jiri Cisteky (Yiji Çistetski),  

İş Dünyamızın Değerli Temsilcileri 

 

Sizleri şahsım ve Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu – DEİK adına 

saygıyla selamlıyor; Orta Avrupa’nın kalbi Çekya’dan gelen misafirlerimizi 

ülkemizde ağırlamaktan mutluluk duyuyorum. 

Ve konuşmama, eserleriyle orta öğretim yıllarımda tanıştığım Praglı 

Franz Kafka’nın bir sözüyle başlamak istiyorum. Yazar, “Belirli bir 

noktadan sonra artık geriye dönüş yoktur. İşte bu noktaya erişmek 

gerekir.” diyor. 

İş insanları için iyi bir eşik tanımlaması. Kalemine sağlık Kafka’nın. 



 

 

 

Dün Sayın Bakan ve misafirlerimizle Ankara’daydık, heyetler arası 

gerçekleştirilen I. Dönem JETCO Toplantısı hayırlı olsun. Bu toplantının 

iki ülke arasındaki ekonomik ilişkilerin artırılmasında önemli bir adım 

olduğunu düşünüyorum. 

28 Ekim’de kutlanacak olan Çek Bağımsızlık Günü’nü de şimdiden 

kutluyorum.  

29 Ekim de bizim Cumhuriyet Bayramımız. 

Ülkelerimiz arasındaki ikili ilişkiler, dostane biçimde ve çeşitlilik 

içerisinde sürüyor. İlişkilerimizdeki bu eğilim ekonomik alanda da kendini 

hissettiriyor. İki ülke dış ticaret hacmi 2021 yılında 5 milyar $’a yakın 

gerçekleşti. Hedefimiz bu rakamı dengeli bir şekilde artırmak olmalı. Sayın 

Bakan ve heyeti bizlerle… Onlar önümüzü açacak, bizler de iş insanları 

olarak daha çok çalışacağız. 

Bu süreçte, önümüzü daha hızlı açacağına inandığımız birkaç 

hususu, bazıları dün Ankara’da da dile getirilmiş olsa da, burada farklı 

katılımcılarımız olduğu için ben de dile getirmek isterim. 

 Öncelikle ve özellikle Türk iş insanlarına yönelik vize ve 

TIR’larımıza yönelikle geçiş karnesi kolaylığının sağlanması 

büyük önem taşıyor. Gümrük birliği var, mallar serbest ama o 

mallarla iş yapacak iş insanları ve onları taşıyacak araçlarda 

kısıtlama var, bunu anlayamıyoruz. 

 Çekya pazarı Türk firmaları için adeta hala keşfedilmeyi bekliyor 

ve ciddi fırsatlar barındırıyor. KDV mevzuatından dolayı %21'e 



 

 

varan maliyet avantajlarından yararlanmak için Türk şirketleri 

Avrupa'ya ticaretlerini Çekya üzerinden yaparak büyük avantaj 

sağlayabilirler. 

 Elbette, güçlü üretim ve yatırım alt yapısıyla, özellikle Covid 

döneminde tedarik zincirini bozmamasıyla daha da öne çıkan 

Türkiyede de daha fazla Çekya yatırımı görmek bizim arzumuz. 

 Çekya’da altyapının yenilenmesi önemli bir gündem. Türk 

müteahhit ve teknik müşavirlerimiz ise dünya çapında tecrübeye 

sahip. Bu projelerde pozitif ayrımcılıkla yer almak istiyoruz.  

 Ayrıca, bu projelerde Kamu Özel Sektör İşbirliği modelinin, BOT 

ve PPP modellerinin uygulanması da söz konusu. Bu konuda çok 

ciddi birikime sahip firmalarımız ve DEİK PPP Komitemizle, 

Çekya’nın ilgili kurumları arasında bir çalışma grubu kurulmasını 

teklif ediyorum. Bu alanda iş birliği ve know-how transferine 

açığız. 

 Hem yeşil ve hem de dijital dönüşümü konuştuğumuz bu günlerde, 

hem bu yeni gündeme ayak uydurabilmek, hem de, enerji arzındaki 

sorunlar nedeniyle, daha önce yeşil mutabakat sebebiyle kenara 

atılan nükleer enerjinin bugün artık yeşil enerji kaynağı kabul 

edildiği, hatta fosil yakıtlardan uzaklaşıyoruz derken kömürü tekrar 

baş tacı etmeye başladığımız bu günlerde daha çok iş birliği yapmak 

için, hep söylediğimiz Gümrük Birliği’nin güncellenmesi daha da 

önem kazandı. AB Dönem Başkanı olması dolayısıyla Çekya’nın 

süregelen desteğinin devamını istiyoruz. 



 

 

 Bunlara ilaveten de, bilgi ve networkun özellikle günümüz 

dünyasında ne kadar önemli olduğu malum. DEİK ailemizin tüm 

dünyaya yayılmış 151 İş Konseyine ait networkünü, Çek 

dostlarımızla birlikte kullanmaya her zaman hazırız. 

Sözlerimi Kafka’yı hatırlayarak bitirmek isterim. 

Hep daha iyisini hedefleyen iş dünyası temsilcileri olarak, Dönüşü 

olamayan eşik noktasını geçmek hedefiyle, önümüzdeki dönemde ticaret 

ve yatırım ilişkilerimizi daha da geliştireceğimize inanıyorum. 

Bu duygularla, başta Çekya Sanayi ve Ticaret Bakanı Sn. Jozef 

Sikela (Yosef Sikela) olmak üzere programımıza katılan ve emeği geçen 

herkese teşekkür ediyor, saygılar sunuyorum. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 


